
Мирсад Ђугум 

1. Незадовољан добијеним одговором на питања постављена на 61. сједници 

Представничког дома, одржаној 30. 12. 2013,  упутио ургенцију Агенцији за 

лијекове и медицинска средства БиХ. Питања гласе: 

1. “Молим да ми се достави одговор да ли су, сагласно Правилнику о начину 

контроле цијена лијекова, начину обликовања цијена лијекова и начину 

извјештавања о цијенама лијекова у БиХ ('Службени гласник БиХ' број 82/11), 

утврђене референтне и компаративне цијене лијекова које се налазе на 

есенцијалним листама лијекова, а које се финансирају на терет обавезног 

здравственог осигурања у оба ентитета и Брчко Дистрикту, на који начин су оне 

утврђене и мишљење Агенције о  томе да ли су утврђене у складу са важећим 

законима и пратећим прописима? Молим да се одговор на ово питање достави и 

предсједавајућем Савјета министара БиХ и члановима Савјета министара БиХ. 

2.  Молимо да Агенција за лијекове и медицинска средства достави израчун 

компаративних цијена у складу са чланом 5. Правилника о начину контроле 

цијена лијекова, начину обликовања цијена лијекова и начину извјештавања о 

цијенама лијекова у БиХ ('Службени гласник БиХ' број 82/11). Молим да се 

одговор на ово питање достави и предсједавајућем Савјета министара БиХ и 

члановима Савјета министара БиХ. 

3. С обзиром на наведене чињенице (у образложењу), тражим од Агенције за 

лијекове и медицинска средства БиХ да, у року од 30 дана, достави 

компаративну анализу листи лијекова које се финансирају на терет обавезног 

здравственог осигурања у ФБиХ, Републици Српској и Брчко Дистрикту, на 

начин да се за све лијекове на листама ентитета и Брчко Дистрикта појединачно 

искаже висина цијена и процентуално компаративне разлике у цијенама 

лијекова (плус и минус) између наведених листи. Молим да се одговор на ово 

питање достави и предсједавајућем Савјета министара БиХ и члановима Савјета 

министара БиХ. 

4.  Како је могуће да се цијене лијекова на ентитетским нивоима разликују у 

значајном омјеру, ако је наведеним законским прописима (у образложењу) 

утврђена обавеза утврђивања есенцијалне листе лијекова у БиХ, контроле 

цијене лијекова са есенцијалне листе, те доступност и једнак приступ 

лијековима по приступачним цијенама на територији цијеле Босне и 

Херцеговине?” 

2. Незадовољан добијеним одговором Савјета министара БиХ на питања постављена 

на 50. сједници Представничког дома, одржаној 18. 07. 2013. године, поставио 

питање Министарству цивилних послова БиХ:  

 „У вези са Вашим актом број: 08-31-2-1973-ЈД/14 од 16.01.2014. године, којим ме 

обавјештавате о мојој иницијативи за израду Стратегије реформе здравственог 

система у БиХ, а коју је Представнички дома Парламентарне скупштине БиХ 

усвојио, тражим да ми доставите правно тумачење везано за израду поменуте 

стратегије. Инфомрацију у вези с том иницијативом и закључком Представничког 

дома Парламентарне скупштине БиХ, коју ми је доставило Министарство 

цивилних послова БиХ, сматрам површном, непотпуном и без правног основа, те 

да није у складу са законским овлашћењима које има Министарство цивилних 

послова БиХ.“ 

3. Незадовољан добијеним одговором Савјета министара БиХ на питања постављена 

на 50. сједници Представничког дома, одржаној 18. 07. 2013. године, поставио 

питање генералном секретару Савјета министара БиХ. Питање гласи:  



„У вези са Вашим актом број: 05-07-1-2773-2/13 од 27.01.2014. године, којим ме 

обавјештавате о мојој иницијативи за израду Стратегије реформе здравственог 

система у БиХ, а коју је Представнички дома Парламентарне скупштине БиХ 

усвојио, тражим да ми доставите правно тумачење везано за израду поменуте 

стратегије. Информацију у вези с том иницијативом и закључком Представничког 

дома Парламентарне скупштине БиХ, коју ми је доставило Министарство 

цивилних послова БиХ, сматрам површном, непотпуном и без правног основа, те 

да није у складу са законским овлашћењима које има Министарство цивилних 

послова БиХ.“ 

 
 


